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عضو کمیسیون بهداشت مجلس یازدهم در گفت وگو 
با ما راجع انتقادات اینروزهای مردمی مبنی براینکه" 
مسافرت با وســایل عمومی خطرش بیشتر ازوسایل 
شخصی است و باید شرایط ممنوعیت ترددها اصلاح 
شود" اظهار داشــت: بنده کاملًا با این گلایه موافقم و 
باید اصلاح شود. زیرا عملًا در اتوبوس ها یک جمعیت 
20 الی 30 نفره در فضای بسته از این شهر به آن شهر 
ساعت های طولانی جمع هستند. وقتی همان خانواده 
مثلًا چهار نفره در ماشــین شخصی خودش است و به 
سفر می رود از سلامت همدیگر باخبرند، اگر تست کسی 
هم مثبت باشد همه مطلع هستند و سعی می کنند در 
منزل بمانند. اما وقتی به وسایل نقلیه عمومی می رسیم 
خبر نداریم مسافران دیگری که در این اتوبوس هستند 
وضعیت سلامتی شان چگونه است. محمدعلی محسنی 
بندپی تصریح کرد: مطمئناً خطر تردد با وسایل عمومی 
خیلی بیشتر از تردد با خودروهای شخصی است. این 
موضوع حتماً در دستور کار وزارت بهداشت قرار خواهد 
گرفت ضمن آنکه نظارت های بیشــتر بر وسایل نقلیه 

عمومی اقدامی ضروریست.
  منوهای خطرناک واکسنی در تورهای 

گردشگری
نماینده مردم نوشــهر و چالوس در مجلس یازدهم در 
ادامه پیرامون واکسیناســیون در تورهای مسافرتی 
نیز هشدار داد: مردم بسیار مراقب باشند و در دریافت 
واکسن هایی که در قالب تورهای مختلف گردشگری 
مثلًا به ترکیه و کشورهای همسایه ممکن است برای 
مسافران تجویز و تزریق شود، دقت کنند.وی توضیح 

داد: متاســفانه شــاهدیم برخی از تورهای مسافرتی 
برای جذب بیشتر مســافر وعده واکسیناسیون را هم 
در منوی پذیرش خود دارند؛ در حالی که معلوم نیست 
این واکسن از کجا و چگونه تهیه شده، اصلًا مشخص 
نیست نهادی که در تور واکســن را تزریق می کند از 
کجاســت و اصلًا خودش مجوزش را از کجا و چگونه 
تهیه کرده اســت. بندپی خطاب به مسافران تورهای 
مختلف تاکید کرد: واکســن هایی که در بازارهای غیر 
از بازار رسمی وزارت بهداشت وجود دارد به هیچ عنوان 
قابل اطمینان نیستند. معلوم نیست وضعیتشان چگونه 
است و واکسن هایشــان را از کجا تهیه می کنند. البته 
اینکه نظام درمانی خاصی در یک کشور که مجوز وزارت 
بهداشت آن کشــور را دارد و از طریق نظام سلامتش 
تزریق می کند بسیار متفاوت است با واکسن هایی که در 
قالب تورهای مسافرتی و گردشگری از سوی سازمان ها 

و نهادهای خاصی که شاید رگ و ریشه ای هم نداشته 
باشند به مسافران تزریق می شود که بعضاً عوارضی هم 

دیده شده است.
  واکســن های ناصرخســرو از وزارت 

بهداشت نیامده است
در ادامــه از وی در مورد وجود واکســن کووید 19 در 
بازارهای آزاد کشور سؤال کردیم، بندپی اظهار داشت: 
واکســن هایی که از مدل وزارت خانه ای مثلًا در بازار 
ناصرخسرو یا بازارهای سیاه دیگر هست، دلیلش این 
نیســت که از وزارت بهداشت کشور ســر از آن جاها 
درآورده باشد. قطعاً واردکننده های دیگری هستند که 
به طور قاچاقی وارد می کنند و همزمان با خدماتی که 
وزارت بهداشــت می دهد در مراکز غیرمجاز به فروش 
می رسد و از کانال وزارت بهداشت در بازارها نیامده است. 
نماینده نوشهر در مجلس یازدهم تصریح کرد: مطمئن 

هستم که همکارانم در وزارت بهداشت به طور جدی بر 
ورود و خروج واکسن ها نظارت دارند ضمن اینکه تعداد 
واکسن ها بسیار محدود اســت. از طرفی واکسن هایی 
که در بازارهای آزاد اســت وارداتی بوده و توسط افراد 
دیگری به طور قاچاق، همراه با وزارت بهداشــت وارد 

کشور می شود.
  با واکسیناســیون هم خیالتان راحت 

نباشد
وی در ادامه به افرادی که واکسیناســیون شده اند نیز 
یادآور شد: حتی با واکسیناســیون هم باید همچنان 
پروتکل های بهداشتی رعایت شــود زیرا این ویروس 
کاملًا ناشــناخته اســت. چهره های این بیماری دائماً 
در حال تغییر اســت. واکســنی که برای نسخه امروز 
ویروس ساخته می شــود قطعاً نمی تواند برای چهره 
فردای ویروس ایمنی ایجاد کنــد. بندپی اضافه کرد: 
هنوز هیچ کسی نمی داند که علت این تغییر چهره ها 
چیست. هرکسی هم اطلاعات دقیقی در این باره بدهد 
من صادقانه بگویم که این هــا اطلاعات قابل اعتمادی 
نیســت. بنابراین محققان دائم باید در حال ســاخت 
واکسن باشند. عضو کمیسیون مجلس شورای اسلامی 
همچنین در پاسخ به این سؤال که »افرادی که یکبار 
مبتلا شده اند هم نیاز به واکسن دارند؟« بیان داشت: 
حقیقتاً خود دانشــمندانی که بر روی این ویروس کار 
می کنند هم مانده اند، هیچ کسی نمی تواند به طور قطعی 
بگوید کسی که یکبار مبتلا شده دیگر مبتلا نمی شود. 
وی خاطرنشان کرد: کسی که واکسن را دریافت کرده 
همچنان باید پروتکل ها را رعایت کند زیرا ویروس دائم 
در حال تغییر ورژن است و واکسن قبلی فقط در مقابل 

نسخه قبلی ایمنی می دهد و نه جدید آن.

تحلیلمسئلهازدواجاماممهدی)عج(
درگفتوگوباحجتالاسلامفوادیان

مسائل شخصی است و از ضروریات 
اعتقادی شیعه نیست

شبستان: حجت الاســلام محمدرضا فوادیان از 
کارشناسان پژوهشــکده مهدویت و آینده پژوهی 
در معرفــی کتاب »تحلیــل مســئله ازدواج امام 
مهدی)عج(« می گوید: یکی از مسائل خانوادگی و 
شخصی معصومان)ع( که با ابهامات یا سؤالات توأم 
بوده موضوع ازدواج است. درباره ازدواج یا عدم آن و 
صاحب فرزند بودن آخرین امام)عج( در این دوران 
نیز سؤالات فراوان و حساسیت بیشتری وجود دارد 
و معمولاً پاسخ آن ها متفاوت نیز بوده و مخاطبان با 
جواب های ضد و نقیضی مواجــه بوده اند. تا کنون 
اقوال مختلف و بعضا نظریات شاذی نیز در این باره 
بیان شده که این اثر می کوشد با بررسی و تحلیل 
مسئله ازدواج و فرزند داشتن امام مهدی)عج( در 
عصرغیبت، چالش هایی که احیاناً با سوءاســتفاده 
از این اقوال به وجود آمده را رصد و خنثی ســازد. 
حجت الاســلام فوادیان تصریح کرد: البته ازدواج 
حضرت)عج( یا عدم آن جزو مسائل شخصی است و 
ازضروریات اعتقادی شیعه نیست، اما همین مسئله 
به جهت موارد دیگری حائز اهمیت گشــته است. 
نظیرمقابله با ســخنان عجیب وغریبی که در این 
رابطه بیان می شــود. مثلًا برخی نوشته اند: »امام 
مهدی )عج( ازدواج کرده و همسر و فرزندانی دارد، 
اما همسر و فرزندانش از حقیقت ایشان آگاه نیستند 
و حتی می توان گفت: ممکن است امام نامی دیگر 
برای خویش برگزیده باشــد و با آن نــام، درمیان 
مردم شناخته شــده و ازدواج کرده و فرزندانی هم 
داشته باشد.«  به گفته فوادیان درباره ازدواج امام 
مهدی)عج( چهارنگرش عمده وجود دارد:1- نگرش 
مثبتین: برخی به جهت اســتحباب ازدواج و مبرا 
بودن حضرت ازترک این مستحب ووجود روایات و 
ادعیه، دراین خصوص قائل برهمسروفرزند داشتن 
حضرت )عج( هستند.2- نگرش منکرین: برخی نیز 
با تمسک به منافات داشتن ازدواج با فلسفه غیبت 
و روایاتی که به فرزند نداشــتن تصریح دارد، قائل 
به نداشتن همسر و فرزند برای ایشان هستند.3- 
نگرش تفصیلی: این افراد بین دوقول مذکور، قائل 
به تفصیل شــده اند. یعنی معتقدنــد که حضرت 
مهدی)عج( ازدواج کرده اما صاحب فرزند نیست. 
۴- نگرش ســاکتین: این گروه معتقدند نباید به 
این گونه مباحث پرداخت ودرنهایت باید توقف کرد. 
اینان براین باورند که هرگزازدواج یا عدم آن، دخالتی 
در پذیرش امام نخواهد داشت. چه بسا پرداختن به 
این مســئله از جمله مباحث غیرضروری است که 

هیچ ثمره ای ندارد.
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پروتزپیشانیبایددلیلداشتهباشد 

 زیبایی یا فرار از پیری
 نه به هرقیمت!

پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

بازسازی پیشانی با پروتز در دهه گذشته به طور 
قابل ملاحظه ای پیشــرفت کرده است. جراح 
پروتز، با توجه به نوع و تناســب صورت، پروتز 
سفارشــی را در پیشــانی قرار می دهد و از هر 

زاویه ای پیشانی زیبا و طبیعی ایجاد می کند.
 پروتز چیست؟

پروتز، اشاره به یک جایگزین مصنوعی 
یا جایگزین کردن بخشی از بدن مانند دندان، 
چشم، اســتخوان صورت، لگن، زانو یا مفصل 
دیگر، پا، بــازو و... دارد. پروتز برای هردو دلایل 
عملکردی و زیبایی طراحی شده است. این روش 
درحال حاضر به عنوان ثابت ترین و بادوام ترین 
روش افزایش حجم پیشانی اســت. این کار با 
ایجاد یک برش ۴ ســانتیمتری در پوست سر 
پشت خط مو در بالای پیشانی انجام می شود، 
پوست پیشانی ازاستخوان توسط اندوسکوپ 
)شبیه به اندوسکوپ لیفت ابرو( جدا می شود، تا 
فاصله زیرپوستی مناسب را ایجاد کند وسپس 
ایمپلنت پیشــانی در فضای ساب پریوستئال 
قرارمی گیرد. هنگامی که ایمپلنت به طور کامل 
به استخوان چسبید، برش پوست سر بخیه زده 

می شود.
  معایب جراحی پروتز پیشــانی 

چیست؟
جراحی ایمپلنت پیشانی، بسته به شکل و اندازه 
پروتز، نمی تواند شــقیقه را پر کند. این روش 
مســتلزم افزایش حجم کامل پیشانی است و 
قادر به اصلاح تورفتگی موضعی پیشانی نیست. 
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یافته ها

۲۸ استان درگیر ویروس انگلیسی راه اندازی اولین کمپ ترک اعتیاد در زنداندانش آموزان باید زیر چتر آموزشی قرار گیرند
ایسنا: سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا با اعلام اینکه در 2۸ استان ویروس جهش یافته 
شناسایی شده است، گفت: وضعیت کشور شکننده است و  باید این شرایط را حفظ کنیم. 
رئیسی افزود: شرایط استان خوزســتان وخیم است اما پیش بینی می کنیم وضعیت این 
استان بهبود یابد. وی افزود: موضوع مهم در آستانه فرا رسیدن سال نو، سفرهای نوروزی 
است که توصیه ستاد این است که از انجام سفر خودداری کنیم. علیرضا رئیسی، افزود: در 
شهرهای قرمز و نارنجی سفر ممنوع است و داشتن تست منفی برای سفر با قطار و هواپیما 
الزامی است. وی افزود: تاکنون یک میلیون و 2۶0 هزار دوز واکسن به دست ما رسیده است.

مهر: وزیر آموزش وپرورش گفت: تلاش کنیم تمام دانش آموزان با هر نوع استعدادی در 
چتر آموزشی و حمایت نظام تعلیم و تربیت قرار گیرند. محسن حاجی میرزایی در آئین 
تجلیل از مدال آوران المپیادهای علمی و برگزیدگان جشنواره جوان خوارزمی دانش آموزی 
تصریح کرد: شناسایی و پرورش استعدادهای درخشان مهم است و باید برای دسترسی 
همه دانش آموزان به فضایی مناسب برای بروز استعدادها تلاش کنیم. عضو کابینه دولت 
تدبیر و امید گفت: اجرای »طرح شهاب«، گامی در جهت شناسایی استعدادهای خاص 

دانش آموزان است که لازم است آن را تقویت و مورد حمایت قرار دهیم.

شهر خبر: با همکاری مشترک سازمان زندان ها و ستاد اجرایی فرمان امام اولین کمپ ترک 
اعتیاد داخل زندان آغاز به کار می کند. علی عسگری معاون اجتماعی ستاد اجرایی فرمان 
امام با اشاره به مطلب فوق افزود: تفاهم نامه تخصصی همکاری اجتماعی فی مابین ستاد 
اجرایی فرمان امام، سازمان زندان ها و اقدمات تأمینی و تربیتی کشور و ستاد دیه در دی ماه 
سال جاری به امضا رسید و در اولین گام آن حدود 1۵00 زندانی که دوره محکومیت آن ها 
به پایان رسیده ولی به دلیل فقر مالی و بدهی های خرد همچنان در زندان مانده بودند و نیز 

زندانیان جرائم غیرعمد نیازمند حمایت اجتماعی، آزاد شدند.


